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1971 /odchod do důchodu / 
 

Leden 1971 
Nový rok na Žižkově - zábava s dětmi v pokoji, večer doma na Pankráci. Výpisy 

z „Vlastivědy“. 3.1. Marně sháněl v několika kožešnictvích a Bílé labuti beranici. Beseda na 

katedře (Henessy, víno). 5.1. Komise u děkana: pohovory Řehoř, Sovová, Podhorský, Fojtík, 

Korbelář, Černý Jiří - podmínečné ponechání na škole na 1 rok (pak definitivní zhodnocení). 

S Jurčou a Pavlem projednáno předložení ZZ výzkumného úkolu a příprava učebnice (skript). 

Telefonoval na školu (Jurča), že nepřijdu. Ve SZN s dr. Chybovou a ing. Klikovou o učebnici: 

musí být vydána celostátně. Přijmout doc. Sotákovou do kolektivu, recenzenti Šály a Vaculík. 

Rukopis do konce června /realizace z důvodů časových i personálních  problematická/. 

Lektorský posudek příspěvku Tomášek-Zuska pro RV. 7.1. Beseda u Káše s Klečkou 

(slivovice). Přednáška II. řádní fyto. S Pavlem - porada o skriptech. 9.1. Zápisy deníku, šachy. 

Telefonoval bratranec Polda Gössl, že zemřel strýc (94 let). Pořádání materiálů pro skripta. 

11.1. S Leitgebem a Kacerovským projednáno stranické školení studentů (velké potíže 

s účastí). Probírka materiálů pro skripta - dopsána stať o mikromorfologii.  Studium Drbalovy 

hydropedologie (skripta). 13.1. Pohřeb strýce Jiřího Gössla, pak v bytě bratrance Ládi ve 

Vršovicích. Beseda po zkoušce aspiranta Honse (Klečka, Kunz, Regál, Velich, Nágl). 

Návštěva děkana Klesnila - projednání návrhu na mř. profesuru Bicana. U zk. z ML aspiranta 

Dvořáka. S Drbalem o vědecké činnosti, počet aspirantů. 15.1. Přednáška II. řádní fyto. Dvě 

zk. DS. Školení ke 2. tématu (aula, doc. Adámek - dobrý referát). 17.1. Dokončení stati 

o úrodnosti půdy - pro skripta. 2 partie šachu, zápis deníku. Studium ZZ Kremera z VÚM 

Zbraslav. Pohovor s aspirantem Abidem a Pavlem. Plenárka KSČ Agro. 20.1. V Lanně 

zasedání kolegia a beseda k 50. narozeninám Huby (dobré). Poruchy telefonu. Se Šeflovou 

projednány oponentury ZZ výzkumných úkolů. 1 zk. DS fyto (Salinger). U Pavla: pohovor se 

Stojanovičem (Jugoslávie). Zvýšení stipendií Kozákovi (2200) a Dvořákovi (1900Kčs). 

Odpoledne s Pavlem, Knopem a Jurčou složité problémy str. práce a jmenování Jurči mř. 

profesorem. 22.1. Na poslední přednášku II. řádní fyto přišli 3 studenti - nepřednášel jsem. 

Křížovka, šachy, zápis deníku. Posudek zprávy z VÚM. 25.1. V zasedací síni SZN porada 

o učebnici: Pavel, Sotáková, Chybová, Kliková, Trnková - dohoda /asi předčasná/. Posudek 

Stejskalova příspěvku pro Rozpravy ČSAV. Fric mne požádal o posudek na Pavla a Knopa - 

jako vedoucí katedry. 27.1. V Mánesově ulici schůze RR Rostl. výroby. Stať pro skripta. 

Začala bolest pod kolenem (holeň) levé nohy. U Pavla beseda s ing. od Zeisse (skončili 

úpravy VRA2). 30.1. Hodnocení Pavla a Knopa. 31.1. Dopis správě Konst. lázní (objednávka 

pobytu na srpen). 

 

Únor 1971 
1.2. Hellerové a Mouchové dány k opsání hodnocení Pavla a Knopa. Na poradě vedoucích 

kateder s děkanem (v zastoupení Pavla, měl jiné naléhavé záležitosti). Komise u děkana - 

hodnocení nových vedoucích kateder. Oponentura ZZ výzkumných úkolů Klímy a Filipa. 

Fídler u mne - chtějí mne dát fotografovat (pro sbírku starých pánů?). Odpoledne autem 

s Klesnilem do Č. B., večeře v zámku Hluboká (pstruh, Budvar, Vignac - platil Klesnil). 2.2. 

Černá káva Koubek, Stodola - SZZ 1 eko, 3 zoo, 2 fyto, beseda s nimi (vodka, pivo). 

Se Stodolou do „Plzeňské pivnice“, setkání s lesním ing. Sedláčkem - intervence o dceři, 

vyloučena z I. ročn. naší faulty, obor meliorace, doma před 17. hod. 4.2. Vyfotografování. 

Pohovor s aspirantem Abidem - potíže s experimentální prací, nutný pohovor s Pavlem. 

Pohovor s Jurčou a Knopem - profesura Bicana, záležitost dcery Sedláčka (doporučena 

dvouletá praxe). Záznam o poradě vedoucích kateder (pro Lubora). 

6.2. Dokončen výběr příspěvků pro 7. číslo RV s přípisem. Dopis Smolíkovi do Ostravy 

(oponentura k habilitaci). 8.2. V redakci RV projednán přípis Němečkovi o zaslání příspěvků 
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do 26.2. Staré odevzdán seznam mých publikací a výzkumných úkolů (pro Kutílka). 1 zk. DS 

Eko. Porada Jurča, Pavel, Knop, Hubáček - hlavně záležitost mř. profesury Bicana.  Úprava 

osnovy pro učebnici pro SZN (Jurča, Pavel), pak dlouhý pohovor s Ruprychem (nesnesitelný) 

a pohovor s Pavlem o práci aspiranta Abida (neschopný udělat experimentální práci). 

10.2. Na Gorkého náměstí zasedání I. odb. ČAZ (dobře připravené, vedené novým 

předsednictvem - B. Novák, F. Jonáš, Pospíšil). Skončila moje funkce předsedy Půdoznalecké 

komise I. odb., nástupcem Němeček. Předal jsem mu hodnocení výzkumného úkolu od Jurči. 

Přípis mé rezignace na funkci předsedy Půdoznalecké společnosti (sekce) Čs. SVZLP ČSAV. 

Psaní skript. Na Gorkého náměstí zasedání Federální komise a VR Expediční skupiny: 

projednání zpráv KPP 4 okresů a klasifikace trvalých travních porostů (TTP) dvou okresů. 

12.2. Pohovor s Pavlem a Svobodou - rozhodně odmítli moji rezignaci na funkci předsedy 

Půdoznalecké společnosti. Beseda na rozloučení s doc. Stojanovičem. Stať do skript. 14.2. 

Lektorský posudek příspěvku Hakena do RV. Studium dalších příspěvků - Tomášek (půdy na 

ordovických břidlicích). Střevní indispozice. Odesláno 1659 Kčs Konst. lázním. Výroční 

plenárka KSČ AF. 16.2. Fuciman sháněl materiály z historie školy. Přehlídka Bicanových 

prací. V Lanně zasedání Kolegia ČSAV (referát prof. Kašpara o využití geochemie při 

výzkumu půd). Pavlova zpráva o činnosti SVZLP, schválena s uznáním. Obvyklá beseda 

(Klečka, Blattný, Káš, Pavel). 

18.2. Konference katedry agrochemie o močovině (dobrá účast i referáty, seděl jsem 

v předsednictvu, malý diskuzní příspěvek). Beseda u Knopa (Zubrovka), večeře účastníků 

konference (dobré). Oběd u Staré (se Svobodou), konzultace s aspirantem Abidem u Pavla. 

Odpoledne indispozice (únava a bolest bederních svalů). 20.2. Studium doktorské práce 

Jurčovy /do 6.4/. 22.2. U děkana potíže s návrhem na mř. profesuru Bicana. 1 zk. - Afgánec 

postgraduál. Pohovor o Jurčově doktorské disertaci s Pavlem a Jurčou. Přehlídka příspěvků 

pro 7. číslo RV. Návštěva prof. Dobrzanského (beseda u Pavla). Porada s Kutílkem a Pavlem: 

činnost Společnosti zvláště půdoznalecké (plán seminářů). S autem Kutílek do Nové techniky 

v Dejvicích. Seminář k 3. tématu str. výchovy (ekonomika). 24.2. Můj posudek jako 

vědeckého redaktora rukopisu „Půdní fond“. V Kořenského ulici projednání souhrnných 

zpráv o komplexních úkolech (Klečka, Káš, Kunz, Stehlík, Kudrna, Bílek). 26.2. Nálepka 

přinesl o. Rychnov, studium a posudek do 7. března. Posezení u Pavla s Knopem - profesura 

Vaculíka aj. Pokračování studia KPP o. Rychnov n. K. Bolest v kyčli se znovu ozvala, ale 

slabě. Zápis deníku.   

 

Březen 1971 
1.3. U Niklové s poukazem do lázní, hledal Veldu. S Kešnerem porada o ustavení 

agrometeorologické komise. S Bicanem projednán oponent profesury - prof. Staněk z UK. 

S Jurčou projednáno datum obhajoby jeho ZZ, s Pavlem předložen příspěvek pro 7. č. RV. 

3.3. Se Šeflovou, Jurčou a Moudrým projednány termíny obhajob ZZ. Pokračování redakce 

7. č. RV. Pročítána ZZ evapotraspirace Pasáka. 5.3. Předn. I. ř. Eko. 1. konz. DS I. Eko. 

Připravena redakce 7. č. RV. Komise pro návrh mř. prof. Bicana (Duchoň, Kudrna, Rybáček). 

Přehlédnut op. posudek o. Rychnov. 7.3. Připravena redakce 7. č. RV.  Tomášek přinesl Atlas 

půdních typů (barevný). Oslava MDŽ na katedře a na děkanství. 9.3. Projednání 3 ZZ VÚ 

(Jurča), posezení u Pavla (Němeček, Zuska, Jurča, Stará). Ve VÚZE Mánesova redakční rada 

RV - Sovové předány materiály pro 7. č. RV. Dodat ještě můj úvod a příspěvek Eaqub, Pavel. 

11.3. V pokladně vyzvednuto 833 Kčs jako příspěvek na lázně. Porada s Jurčou a Pavlem, u 

Káše (2 slivovice) vypůjčen materiál z UNESCO. Celoškolská plenárka ROH (malý diskuzní 

příspěvek). Kasalové odevzdán zápis ze schůze se všemi doklady doc. Bicana. Jedna zk. 

externisty. Předn. I. ř. Eko. Zápis termínů přednášek a konzultací. Čekal na čtyři autobusy - 

nával. 13.3.  Dokončen úvod k 7. č. RV. Posudek ZZ evapotranspirace (Pasák). 
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15.3. V Lanně výbor Půdoznalecké společnosti, pak seminář o půdní mapě světa (Němeček) - 

diskuze, beseda. Projednání ZZ (Nováková, Filip, Klíma), beseda na mikrobiologii. 17.3. 

V redakci RV Sovové odevzdán příspěvek Eaqub, Pavel, zařazen další příspěvek Voplakal, 

Damaška a můj úvod, tím č. 7 RV komplet. Silná bolest ve svalu pravé kyčle (2 Neuralginy). 

Po 8:15 138-30-18-147, špatné spojení, na škole až k 10. hod. U MUDr. Zavadilové - tlak 

150/95, moč v pořádku, ekzém v pravém uchu - poukaz na ušní oddělení, injekce do hýždě. 

18.3. S Pavlem, Jurčou, Svobodou - přemlouvali mne, abych v penzi dělal historiografa školy 

- odmítám /asi chybné rozhodnutí/. Jurčovi dán Atlas Tomáškův k výběru profilů. 

19.3. K svátku přáno Řechkovi, Holubovi, Vlkovi a Kozákovi. Předn. I. ř. Eko, konz. DS II. 

fyto. Pak u Kupky s Jurčou, Josefové u Knopa. Bolest v bedrech - 2 Vítkovy prášky. 

21.3. Příspěvek do Sb. ke Gračaninově 70. (česky). Pročtena ZZ Stejskalova. Posudek 

Kašpara k ZZ Stejskal. Se Sisákem projednána kandidátská práce. 23.3. Komise pro obhajobu 

ZZ Moudrý, Stejskal. Celoškolská plenárka KSČ (nedokončena). Schůze katedry - černá káva 

(vodka). Odborné kandidátské zkoušky Raděj a Baláš (u Rybáčka). Pak beseda u pícninářů 

(Plzeň, koňak). 25.3. Na Gorkého náměstí Federální komise s VR Expediční skupiny: 

o. Rychnov nad Kněžnou (moje oponentura) a Frýdek-Místek. V Lanně Kolegium ČSAV, 

po něm beseda (medovina Svoboda, Plzeň, borovička, Cabernet). S Blattným do jeho bytu a 

pak na Pankrác. Silná indispozice. 4. předn. I. ř. Eko. 27.3. Přepis záznamu deníku. Konz. DS 

I. Eko. 30.3. Na ušním oddělení u MUDr. Špindlera, dal mi tubu Synalaru. 31.3. U Píče 

(Gruziňák). Pedagogická rada I. ř. Eko. Klečka - článek do Rudého práva o „Půdním fondu“, 

dodat do pátku dopoledne. S Gábrišem - u Pavla konzultace, posezení (slivovice). Schůze 

SČSP - dostal legitimaci. Taxíkem odvezl pí Starou do Troje, pak s ním domů. 

 

Duben 1971 
1.4. Zápisy termínů schůzí a deníku. Střevní indispozice. Dokončení celoškolské plenárky 

KSČ. Klečkovi dán článek o půdním fondu v rukopise. Předn. I. ř. Eko. 3.4. Šachy, křížovka. 

Studium doktorské práce Jurči /i další dny/. 5.4. Výběr materiálů k posudku na Jurčův 

doktorát. Posudek práce Jurči, 6.4. dokončen, dán Pavlovi. 7.4. RNDr. Starý přinesl článek 

pro Gračaninův Sborník. Materiály pro VR VÚM, v Národním domě: projednávání dvou ZZ a 

1 metodiky (Lhotský). Bolest v pravém koleně postupně zesilující. 9.4. Ve Vinohr. Národním 

domě komise VR VÚM - projednávání ZZ (moje tři oponentury). Přepis záznamů do deníku. 

11.4. Výpisy z „Feldbodenkunde“ (Franz). Pracováno na skriptech. Svobodovi jsem sdělil, že 

zítra (13.4.) přijdu na školu. Redakční rada Sb. AF. 15.4. Beseda u Svobody, Knop (grog, 

Portugal), pak s Pavlem u Knopa (černá káva, gin). Předn. I. ř. Eko. Konz. DS II. fyto. 

Katedrová schůze. U Kunze 73. naroz. (Klečka, Káš, vodka). Silná rýma. 19.4. Sovové dán 

příspěvek Kurážův (vrátil k úpravě). 

21.4. Ve vile Lanna zasedání Kolegia ČSAV - Ediční komise neschválila vydání publikace 

„Půdní fond ČSSR“ /důvod?, škoda práce! /, pak beseda. Stať pro skripta. 23.4. S Leitgebem 

příprava semináře pro studenty. Přišli jen 4, přednášel jsem o vývoji KSČ (2. téma - diskuze 

slabá). Předn. I. ř. Eko. Beseda při víně (Pavel, Jurča, Drbal, Knop, Kupka, Dvořák). Konz. 

DS I. Eko. Přehlídka prací pro Konferenci SVK. 25.4. Bolest v bedrech - 2 Vítkovy prášky. 

U Svobody čaj - str. skupina katedry. Na FV KSČ projednání ideologické činnosti aktivu. 

U Kacerovského - černá káva, vodka. 27.4. Instruktáž porot o konferenci SVK, pak 

na konferenci SVK AF. Autem (Filip) až domů. Na Gorkého nám. zasedání I. odboru (dobré). 

29.4. Pořádání spisů. S Pavlem a Jurčou kádrový výhled katedry aj. Soupis literatury pro 

učebnici. 30.4. Pohovor s Jurčou a svačina (Vavřineček). Chvíli u Káše (Klečka, černá káva). 

Předn. I. ř. Eko. Na geologii loučení s Kadlusovou. Pak na PEF - veselice s hudbou a tancem. 
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Květen 1971 
1.5. Šachy, zápisy deníku. Přehlídka a studium literatury pro učebnici /i další dny/. Fotbal žen, 

závody aut do vrchu. 3.5. Většinou studium literatury. Brož mne upozornil, že pro externí 

suplování penzistů je třeba souhlasu MŠ. Odpoledne beseda (manželé Starých, Jurča, Pavel, 

Brunclík, Pabiánová). Studium literatury pro učebnici. 6.5. V Mánesově ulici RR Rostl. 

výroby. Dostal úmrtní oznámení Karla Skočdopole (zemřel 3.5. - 64 let), kondolence pí 

Skočdopolové. Předn. I. ř. Eko. Posezení s Jurčou, Pavlem, Svobodou, Starou. 8.5. Žaludeční 

a střevní indispozice, šachy, zápis deníku. Pracováno na učebnici. Procházka Kunratickým 

lesem (na konečnou 114). 10.5. Od MZ odjezd autobusem na jižní Moravu – zastávka 

v Jihlavě (guláš), v Moravských Budějovicích sraz se Štamberou, přes Bítov do Přímětic 

(vinařské družstvo, ochutnávání vín), do Znojma (oběd). Odpoledne Velké Bílovice (JZD - 

ochutnávání vín), do Mikulova. Ubytování v Zámeckém hotelu. Autobusem do Lednice - 

zasedání pléna Zemědělské společnosti (referáty Hron, Starý - diskuze). Ochutnávání vín 

ve sklípku VŠZ Brno. Odpoledne debatní úterek (referát Štambera - zahradnictví). Projížďka 

autobusem po pozemcích školy. Nákup vína a ochutnávání, odjezd do Prahy po 17. hod. 

Zastávka ve Znojmě (večeře). 

13.5. Slavnostní shromáždění VŠZ k 50. výročí KSČ (ref. Havelka z ÚV KSČ). Posezení 

Svoboda, Pavel, Stará. Kacerovskému dána zpráva o školení KSČ studentů. Předn I. ř. Eko, 

konz. DS II. fyto. 15.5. S Katkou u houpaček a raket. 17.5. Hellerové dán k opisu posudek 

metodiky výzkumného úkolu pro VÚM. Beseda (Fric, Knop, Kešner, Vaněk. Jurča, já) - 

v předvečer Jurčových 43. narozenin. Příprava termínů zkoušek. Kutílek - program 

půdoznalecké společnosti. Dopis Vallovi do Francie. 19.5. Posudek diplomové práce Pavlovy 

diplomantky a Kalacha. Vypsání termínů zkoušek, moje dovolená. U Pavlíkové zjištěno, že 

nemohu dělat recenzenta diplomových prací z vlastní katedry. Komise hodnocení pracovníků 

(Fric). 21.5. Předn. I. ř. Eko, pak svátek Vladimírů (vodka 64 Kčs). Konz. DS I. Eko. 23.5. 

Lektorské posudky příspěvků pro RV. Na Žižkově malá oslava mého svátku. Němeček 

převzal diplomové práce k recenzi. 

25.5. V Radiopaláci (Vinohradská) slavnostní shromáždění ÚVÚRV (můj diskuzní příspěvek 

o spolupráci VŠZ s výzkumnictvím). Komise Fric - hodnocení J. Černého, Fojtíka, Korbeláře, 

Řehoře, Podhorského a Sovové. Beseda Knop, Kupka, Fric. 27.5. Chvíli u zápočtů I. ř. Eko 

(Svoboda). Komise hodnocení pracovníků u děkana - redakce souhrnné zprávy. Sháněna 

místnost pro zkoušky (u Pavlíkové - marně). Odmítl jsem napsat heslo „Půdní fond ČSSR“. 

Předn. I. ř. Eko. Chvíli s Jurčou. 29.5. Čtení kandidátské práce ing. Kulicha (VŠP Nitra) 

/i další dny/. 31.5. Předtermínové zk. I. ř. Eko a II. řádní fyto. Beseda katedry k oslavě 

státnice Syřana Kalacha (2 whisky, 1 Beefeater). 

 

Červen 1971 
1.6. Na FV KSČ schválení posudků J. Černý, Sovová. 2.6. Ve VÚEZVž. /ekonomiky, 

zemědělství a výživy?/ v Mánesově schůze RR Rostl. výroby (předsedal jsem). Lektorské 

posudky pro RV. 3.6. Zkoušky v předtermínu (12).  V 15:30 Boris s autem (Káš, Klečka) přes 

Hanspaulku (na Podbabské a pod Internacionálem zátopy). Od elektriky promokl. Konzultace 

s P. Novákem o jeho kandidátské práci (mikromorfologie - dobré). Schůze ideologického 

aktivu. Předn I. ř. Eko. 5.6. Konz. II. DS fyto. Dva lektorské posudky do RV. Příprava 

referátu o rozvoji půdoznalství pro kolegium ČSAV /pokračování další dny/. 7.6. Telefonicky 

poděkováno Řezníčkovi za posudek příspěvku Kuráže (kapacitní měření vlhkosti). Zk I. ř. 

Eko (11). Porada o moderní aparatuře pro chemické a fyzikální rozbory (Pavel, Drbal). 

U MUDr. Zavadilové tlak 135/90, poslech srdce, poukaz na EKG. Uvítání pí Staré z lázní. 

9.6. Na škole oponentní řízení 3 ZZ (Veselý /LF/, J. Dobiáš /AF/), pak beseda s oponenty a J. 

Dobiášem. Dokončen posudek kandidátské práce Kulicha. 11.6. Na poliklinice EKG. Předn. 

I. ř. Eko. Krátká konz. s aspirantem Dvořákem. Konz. DS. I. Eko. Pořádání mých separátů. 
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14.6. Krátká schůze komise Fric, Knop, Kešner, já - připravit posudky na Pavla a Knopa jako 

vedoucích kateder. Přivítání Vally po návratu z Francie (Martell). Zlobilo levé ucho (výtěr 

Synalarem). Po 7. h.: 138-30-23 (čekání), 147 (čekání), na škole až v 8:30. Hellerové dáno 

300 Kčs na oslavu narozenin. Zk. I. ř. Eko (12). Beseda katedry k mým 73. narozeninám. 

16.6. V Lanně - Kolegium ČSAV - můj diskuzní příspěvek o rozvoji půdoznalství. Pak beseda 

k mým narozeninám (150 Kčs). Zk. 1 DS I. Eko, I. ř. Eko - zkoušel za mne Valla. 

Přepracováno hodnocení Knopa a Pavla.  Po 22. hod. do Nitry, ráno s doc. Tóthem a 

Kulichem na obhajoby CSc. Sojky z PF a Kulicha (z chemie). V klubovně koleje PF 

pohoštění (předkrm, polévka, biftek, koňak, víno). Na katedře chemie na Kalvárii pohoštění 

pro 40 osob (smažená kuřata, pečené sele). Autem do Šaly na rychlík, ráno v Praze. 19.6. 

Telefonát k Jurčovům - vyřídit MUDr. Zavadilové, že místo ve čtvrtek přijdu na vyšetření 

v pátek (25.6.). Posudek ZZ Lhotský VÚM. 21.6. Autem do Č.B. (Mářa, Rybáček) - SZZ (4). 

Mářa na výletě na Šumavě. SZZ (6), beseda s nimi. 23.6. Večer návrat do Prahy. Dokončen 

posudek Lhotský - zápis deníku. 25.6. MUDr. Zavadilová - návštěva odložena na pondělí. 

AF: Pavel sdělil, že dostal od děkana příkaz, abychom se s Kozákem povinně zúčastnili 

konference KSČ v aule 28. a 29. 6. Telefonoval Stuchlíkovi VÚM: 28. nemohu přijít na 

obhajobu ZZ Lhotského, ať si přijde ke mně do bytu pro posudek. Poslední konz. DS II. AF. 

29.6. U MUDr. Zavadilové poukaz k ušaři, recepty, nález pro lázně. V ROH vybaven poukaz 

do lázní. V aule závěr ideologické konference. Zkoušky II. řádní fyto (8). 30.6. Na Gorkého 

nám. zasedání I. odb. ČAZ - hlavně KPP (ref. Němeček, Sirový, Kalenda, můj diskuzní 

příspěvek – vědecké využití výsledků, nutnost publikovat materiály z KPP). 

 

Červenec 1971 
1.7. Zk. I. ř. Eko. Vědec. rada AF - moje zpráva návrhové komise pro jmenování Bicana mř. 

profesorem zemědělské chemie. Nákup nápojů a salámu, chleba vypůjčen u Jurčů. Beseda ve 

217 (Klesnil, Píč aj.). Autem s Bicanem, upadl před domem, Mářa mne těžko dostala do bytu 

(nepochopitelné po tak malém množství alkoholu). Zk. II. ř. fyto (13). Beseda s absolventy 

Agro 1966 (ročníkový učitel). 3.7. Odpoledne přečten příspěvek Gleta pro RV. 5.7. Zk. I. ř. 

Eko (13). Aspirant z Iráku Abdulah přišel z nemocnice, půjde do lázní - zažádat o prodloužení 

aspirantury (navrhoval bych rok, Pavel jen ½ roku). Zkoušky II. řádní fyto (5). 8.7. Pavel, 

Jurča, Stará autem na LF Brno: seminář Půdoznalecké společnosti (Pelíšek), zřízení pobočky 

PS (Pelíšek čestný předseda - Vaculík předseda). Odpoledne v Lednici na pokusných 

objektech v lužním lese (akce UNESCO). Pak ve sklípku pohoštění s vínem - 30Kčs. Doma 

v 1 h., Palasovi 100 Kčs. Studován materiál pro učebnici /i další dny/. 12.7. Zkoušky II. řádní 

fyto. Zk. I. ř. Eko (9). Zkoušky II. řádní fyto (8). 14.7. 100 Kčs na oslavu narozenin Pavla. 

Bolení hlavy (2 Neuralginy). Zk. I. ř. Eko, odpoledne oslava 44. narozenin Pavla. Zůstal jsem 

spát na škole (217). 16.7. Zkoušky II. řádní fyto (12). 

18.7. Dopis Adamcovi Expediční skupina - účast na sondování Litomyšlska. S Bažatou a 

Kalendou do Rychnova nad Kněžnou. Aktiv agronomů JZD a st. statků k předání materiálů 

KPP. Řídil Jeřábek (náměstek ředitele OZS) a Voborník (mechanizátor OZS) - oba absolventi 

naší školy. Můj referát a ing. Nálepky z ES. Oběd - platila OZS. Zastávka v Hradci Králové - 

v novém bytě (2. patro) u Mileny (večeře, vodka, 80%ní rum). Večer doma. Zkoušky II. řádní 

fyto (14). Prohlédnuta publikace o síře (ÚVTI). Zk. I. ř. Eko (11). 20.7. Zkoušky II. řádní fyto   

(14). Zápis deníku. U Votrubové připraven k vypravení návrh na penzi. Zk. I. ř. Eko (11). 

22.7. Zk. II. ř. fyto (13). Posezení s Vallou a Starou. 24.7. Rychlíkem do Litomyšle, z České 

Třebové autobusem. S Mářou na hřbitově a chvíli u Věnečků. 26.7. Častěji na plovárně, 

opalování, 2x ve vodě. Properistol - průjem, indispozice. Materiál pro učebnici /i další dny/. 

29.7. Přijel Adamec, cesta po okrese: Pohodlí - pohovor s ing. Zakopalem - shoda jeho 

klasifikace s mojí - HMi(g) a IPg. V Dolním Újezdě pohovor s ing. Melounem - IP(g). Přes 

Budislav do Proseče, přes Bor na Polanku - Nové Hrady - Chotovice - Makov - Růžový 
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palouček - Morašice - Litomyšl. Odpoledne Adamec odjel. 30.7. Na plovárně. U Slunce 

rodinná oslava Jirky Věnečka (100 Kč + 20 diškrece). Materiál pro učebnici, ve 14 hodin 

na plovárnu.  

 

Srpen 1971 
1.8. Na plovárně (hrozila bouřka). Částečné balení. 2.8. Odjezd autobusem (z Jevíčka), po 9. 

příjezd do Prahy. U MUDr. Topinkové potvrzení bezinfekčnosti pro lázně. Telefonoval 

s redaktorem Kutinou ze SZN, snadný rozhovor, že dodáme rukopis učebnice koncem 

listopadu. Začátkem září mu oznámit počet obrázků (pérovek a foto), barevné profily (16) a 

mapy (2), také počet tabulek - sděleno Pavlovi. Přebrán materiál pro učebnici (s sebou 

do Konst. lázní). 5.8. Odjezd autem (Haňkovský, Hellerová - jela za mužem do Mariánských 

lázní). Přihlášení v ubytovací kanceláři. Borisovi 100 Kčs. U MUDr. Boudyše na prohlídce, 

hned rentgen. Rozpis a harmonogram procedur. Zápis deníku. Vizita, žádal jsem borovou 

vodu a Vítkovy prášky. Primář mi předepsal místo borové vody Ophtal a Vítkovy prášky. 

76 kg. Ve Starých lázních na koupališti. 10.8. Ošetření ucha, oka, nohy (Heparoid). Po obědě 

uhlič. koupel, bolesti v bedrech, těžké nohy, celková únava (pokles barometrického tlaku?). 

Namazání oka a nohy. Na pokoji vizita (Boudyš). V pokoji četl a zápis deníku. 15.8. Film „Už 

zase skáču přes kaluže“(dobrý). Řezáčové v přijímací kanceláři 50 Kčs. U Boudyše - kotník 

nic vážného, mast Erevit. 18.8. S Davídkem procházka k Poloučanům. 19.8. Přihlásila se 

pí Maťhová z MF /setkání s ní i v dalších dnech/. Návštěva u ing. Vlka. 24.8. Závěrečná 

návštěva u primáře Boudyše (100 Kčs). V pokoji ošetření nohy (Heparoid, Erevit), výtěr uší 

Sinalarem. 25.8. Po 11. přijel Haňkovský, Svoboda, Stará. Oběd v Jitřence, posezení ve 

Starých lázních.  

26.8. Na škole. U MUDr. Zavadilové odevzdána zpráva od Boudyše, doporučení k ušaři a 

vyjednány injekce (proti bolestem v bedrech). Pohovor s Pavlem, oběd s Vallou a Starou. 

S Drbalem obrázky pro učebnici. Pořádek ve spisech, šachy. 28.8. Studium Kešnerových 

skript. Otok a bolestivost kloubu pod palcem na pravé noze. 30.8. Pohovor s Jurčou - bude 

jednat o mém zaměstnání jako historiografa školy /18.3. toto místo odmítl, v srpnu bylo na 

vyjednání systematizovaného místa již pozdě/, o mé cestě do Magdeburku na zasedání 

Půdoznalecké společnosti a ZA NDR (osobní pozvání). Porada s Jurčou a Pavlem k dopisu 

Kutiny ze SZN: obrázky do učebnice, lektoři. Palec pravé nohy zardělý a bolestivý. 31.8. 

Posezení katedry. 2 piva v „Olympii“. 

 

Září 1971 
1.9. Posezení s Knopem a Vaňkem (vodka, Becherovka). 3.9. Na děkanátu peníze 1896 Kčs. 

Placeno KSČ 120, ROH 76 Kčs. Beseda Svoboda, Stará, Valla. V 16:08 odjezd rychlíkem do 

Hradce, taxíkem do Sokolovské 1296. Procházka Hradcem (s Mářou a kluky). 5.9. Práce na 

učebnici (i další dny). Trolejbusem 2 na Nový Hradec - koupaliště Biřička. Koupen Slovník 

cizích slov. 7.9. Pracoval na učebnici - přerušen příchodem montérů na ústřední topení 

(zavěsili topná tělesa). Pokračoval v práci na učebnici. 11.9. Přijel Jirka s Milenou z 

Rumunska, skládání uhlí do sklepa. 12.9. Odjezd autem (Jirka) do Prahy. Pohovor u Svobody 

- o zájezdu na Vávrovku - odklad. 14.9. Zkoušky II. řádní fyto (6). Zápisy deníku, záznamy 

porad a komisí. Posudek ZZ Komára /i další dny/. 16.9. Zk I. ř. Eko (14). U Pavla 2 Francouzi 

s Vallou. Knop 39. naroz. Na katedře Jurča, Damaška. Odborná kandidátská zkouška 

Kadlusové (Kosil předseda, Kraslová, Brunclík, Glet, Tesař), pak posezení s komisí (whisky 

domácí). Chvíli u Pavla - návštěva Úlehlové a Hamatové. 17.9. Reprez. dům: společná večeře 

na ukončení sympozia „Humus et Planta“. Setkání s Flaigem, Konanovou a Christěvou. 20.9. 

Dokončení posudku ZZ Komára a přípis k němu, odesláno Ústavu hydrologie a hydrauliky 

Bratislava. V lékárně B komplex, Acylpyrin, Neuralgin. 
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Došlo rozhodnutí o penzi (1629 Kčs). Přijímací zkouška aspirantská pro meliorační obor 

(u Hrůzy). Prostudován Věstník ČAZ. 23.9. Krásné „babí léto“. Zk. I. ř. Eko (2), 1 DS I. Eko. 

Na rektorátě u Jurči: pohovor o učebnici a mé další působení na škole (kronikář). Pavel sdělil, 

že snad budu moci suplovat. Katedra dostala 1 místo odb. asistenta. Telef. s Kutinou SZN: 

sjednat schůzku s Jurčou a Pavlem. Kutina přijde s výtvarníkem na školu. 24.9. Příprava 

učebnice /pokrač. i další dny/. 28.9. Zahájena konference šlechtitelů k 80. naroz. Stehlíka. 

Jedna zkouška II. řádný fyto. Beseda s Václavy na katedře (Svoboda, Vachoušek, Štěpán). 

V Internacionálu Společenský večer k 80. narozeninám Stehlíka (můj přípitek Stehlíkovi jako 

pedologovi). Beseda s rektorem k odchodu z činné služby (dostal 2450 Kčs) - Kunz, Káš, 

Klečka, Váša, Košatka, Špánek. U sebe při koňaku (Káš, Klečka, Kunz, já, Jurča). 30.9. 1 zk. 

DS, RR Sb. AF. Schůze katedry, pak beseda (dal jsem 2 vodky). 

 

Říjen 1971 
1.10. V aule na slavnostním zahájení školního roku 1971/72. Rektor poděkoval odcházejícím 

profesorům. Odpoledne na katedře beseda (také Knop a Vaněk). Přepis záznamů deníku. 3.10. 

Článek o VŠZ (pro Řezníčka). Tělesná i duševní indispozice. S Ondřejovou porada o chorobě 

kytek. S Pavlem o výzkumném úkolu. Úklid spisů. Konz. s aspirantem Dvořákem. 4.10. 

U děkana oficiální návštěva na rozloučení. Psaní článku o VŠZ pro Řezníčka. 

6.10. Po půlnoci rychlík do Bratislavy. Oponentní řízení ZZ Komára (můj oponent. posudek) - 

dobrý průběh. Oběd v Čardě za Šamorínem (platil Komár), zpět na nádraží, před 10. v Praze. 

Na skupině KSČ schválení posudku na Pavla ke studijnímu pobytu v Bagdádu a v Paříži 

(UNESCO). Partie šachu, zápis deníku. TV Velká Pardubická. 11.10. U MUDr. Zavadilové 

rozloučení a vyzvednuta karta pro MUDr. Topinkovou. Řezníčkovi odevzdán rukopis článku 

o VŠZ (23½ stránky). Pavlovi narychlo napsána historie katedry na nástěnku k volbám. 

U Svobody - Jurča, Pavel, pak Ondřejová (Becherovka, rum a grog). Telef. se Zuskou 

o úpravě příspěvku. Začato studium ZZ Sotákové /pokračování další dny/. 12.10. MUDr. 

Topinkové (cigarety, káva) odevzdána karta od MUDr. Zavadilové.   

14.10. Ke Kutílkovi na Moráň: příprava Hlavního výboru SVZLP a porada o učebnici. Tři 

zkoušky (jeden DS Eko a dva externí). 1. přednáška II. řádní fyto. Posudek ZZ Sotákové.  

Dokončena zpráva pro HV SVZLVP. Telef. Kutina: mám přinést barevné profily, tel. Jurčovi 

- ve čtvrtek si přijedu pro Tomáškův Atlas. 18.10. Gratulace novomanželům Jaklovým (dcera 

Bicanova). 20.10. V Lanně vědecké kolegium TZZ ČSAV (navrhli mi 400 Kčs měsíčně 

z Literárního fondu). Pak beseda (Klečka, Kunz, Káš, Gabriel, Bílek - Vavřinecké). Cvičení - 

špatná doprava na školu. Vyzvednut Atlas profilů. Porada s Kutinou a Adámkem o barevných 

profilech a mapách - co nejdříve dodat. 21.10. Schůzka abiturientů z r. 1916 (jen Bitman, Kác, 

Škorpilová - dobrá beseda). 22.10. Dvě zkoušky. U Rybáčka a Šeflové vyřízeno odhlášení 

z evidence fakultní organizace KSČ. Předn. II. řádní fyto. U Svobody (víno od Jaacoba). 

Přednáška II. řádní fyto. U Svobody - doc. Jonáš, Skavina z Krakova, Polievka z Nitry. Nos a 

krk ještě zanešený. 24.10. Lektorský posudek čl. Zuska, Tomášek pro RV - závěrečné zprávy 

Sotákové. Telefonováno s Jurčou zařídí potřebné. Do lékárny Beneforin, B komplex forte. 

Pořádání materiálů pro učebnici. 25.10. Hlavní výbor SVZLP, profesor Červenka - 44. 

narozeniny. Posezení u Svobody - Damaška, Valla, Stará - černá káva. Rozladěn (nachlazení 

trvá). Přehrána partie šachů. Psaní učebnice /i další dny/. Nachlazení trvá, závratě také. 28.10. 

Jedna zk., pohovor s Pavlem. Přednáška II. řádní fyto (namáhavé). Studium a recenze spisu 

Němeček, Damaška „Metody agronomické interpretace atd.“. 30.10. Pořádání a pročítání 

různé literatury, psáno pro učebnici. 31.10. Studium Němečkova rukopisu „Současný stav 

systematiky a klasifikace půd ve světovém měřítku“. Studium publikace Němeček - Damaška 

„Agronomická interpretace…“. 
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Listopad 1971 
2.11. Cvičení, zápis deníku. Tel. Hellerová - zítra přinese do vrátnice ÚVTI Jurčův posudek. 

Němečkův přísp. pro RV. 3.11. Ve Slezské 7 RR Rostl. výroby. Lekt. posudek Němečkova 

rukopisu „Současný stav systematiky atd.“ pro ÚVTI. 5.11. Na škole 2 zkoušky (1 DS fyto, 

1 exter.). Přišla smlouva ze SZN - co s ní? Předn. II. ř. fyto. Předmluva k Němečkově spisu 

„Současný stav atd.“ /i další dny/. Vyčištění psacího stroje a výměna pásky. 8.11. Ve Vinohr. 

Nár. domě VR VÚM: 2 záv. zprávy a 1 důvodová (Svobodová) - bohatá diskuze. V Husově 4 

sekretariát Kolegia TZZ - porada o prognóze věd do r. 1990 (Klečka, Kalandra, Káš, Janíček, 

Bílek). Tel. pí Digrínové: Digrín dnes zemřel (prostata). 9.11. Probudil se ve 3:30 – deprese 

z obavy z prostaty (vliv úmrtí Digrína) - špatně spal, vstal v 6:45 – nedostatečná diuréza (asi 

nervový vliv, později uvolnění). Telefonoval na středisko 28: k MUDr. Topinkové zítra ráno. 

Soubor a klíčová slova k doplnění recenze Rostl. výroby. Psána učebnice. 

10.11. U Topinkové (tlak 140/90 - podtlak, od toho závratě). Kondolence pí Digrínové. 

Pořádek v materiálech k učebnici a psaní učebnice /i další dny/. 12.11. 2 zk. DS. Porada 

s Pavlem o učebnici - žádost o prodloužení termínu do konce ledna. Beseda na rozloučenou 

s Pavlem (začátek). Předn. II. řádní fyto (dobře se mi přednášelo). Pokračování besedy 

s Pavlem a na besedě obhajoby Turka z  Č.B. Zápis deníku, psaní učebnice. Na Žižkově 

rodinná oslava 62. narozenin Máři (jamajský rum, vodka). 15.11. Na MŠ u náměstka Kudrny 

rada stěžejního úkolu VI-4, celkem dobré. Psaní učebnice. 

17.11. Ve vile Lanna zasedání Kolegia ČSAV. Referát Janíčkův - k výživě (bílkoviny) - velká 

diskuze. Můj referát o prognóze vývoje pedologie do r. 1990 - 2000 vypracované Ústavem 

pedologie v Ruzyni - přijat kladně. Pak beseda: Klečka, Káš, Blattný, Jůva, Gabriel, Bílek 

(3 Vavřince). 18.11. Ve VÚM Zbraslav koordinační komise (řídil Lhotský) - kontrola prací na 

výzkumných úkolech. Shromáždění SSM k 17. list. Posezení u rektora (whisky). U Vally: 

pohovor o kontrole prací na VÚ a o místnosti na geologii, kterou chce zabrat fytopatologie. 

Pořádek ve spisech. Zk. fotbalisty Jurkanina, nic neuměl, z milosti dobrou. Předn. II. řádní 

fyto. Koncept a přepis záznamů deníku. 21.11. V noci vlakem do Bratislavy. S Hraškem a 

Němečkem nejdříve k Hraškovi do bytu (koňak). Autem do Smolenice. Zahájení semináře 

Hraškem, předsednictví jsem předal Pelíškovi (střevní potíže). Referáty a diskuze do 19 hod. 

23.11. Od 8:45 do 19 hod. pokračování referátů a diskuze. Porada předsednictva (Hraško, 

Němeček, Pelíšek, Kutílek, Šály) o hlavních otázkách do závěru semináře. 24.11. Diskuze 

k základním otázkám pro závěr semináře. Schválení závěrů připravených komisí (přednesl 

Kutílek). Zakončení Hraškem, můj krátký projev. Autem do Bratislavy, rychlíkem do Prahy, 

po 22. hod. doma. 26.11. Aspiranta Dvořáka vystěhovali z místnosti na geologii (zabrala 

fytopatologie), marně hledáno umístění, asi u mne. Předn. II. řádní fyto. Posudek práce 

Stejskala pro Sb. VLÚ Kostelec. Studium a posudek příspěvku Pelíška pro Sb. VŠZ Brno. 

29.11. Aspirant Dvořák umístěn v mé místnosti. Dvě partie šachu z novin. 

 

Prosinec 1971 
1.12. Telef. Jurčovi - přijde zítra na komisi. 2.12. Schůze komise pedologie a biologie I. odb. 

ČSAZ. Dobře řídil Němeček. Moje nová funkce - předseda subkomise pedologie a člen 

předsednictva komise. Pročtena ZZ Zuska, přehlédnuta ZZ Tomáška. 3.12. 1 zk. DS fyto. 

Úprava místnosti po nastěhování Dvořáka. Porada s Jurčou o učebnici. Přednáška II. řádní 

fyto. Těžce koncipoval dopis Kutinovi (SZN). Odeslán dopis Čes. literárnímu fondu. Začat 

posudek Zuskovy zprávy. 7.12. V Karlových Varech (Tuhnice - rest. Meteor) seminář o KPP 

(OZS a Čs. společnost zemědělská). Můj referát (nával, nevolnost, pocení přešlo), pak 

Urbanův. Příspěvky o využití výsledků KPP (Kratochvíl, Kuchař - Tachov), můj doplněk 

o bonitaci. Setkání s ing. Vukovem (vedoucí oblastní laboratoře ÚKZÚZ Plzeň), večer doma. 

9.12. Posudek zprávy Zuskovy (dokončení). Studium a posudek zprávy Tomáškovy. Nálevka 

přinesl zprávu a mapy o. Ústí nad L. /studium a posudek i další dny/. Cvičení, zápis deníku. 
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10.12. Dopis Pavlovi do Bagdadu. 12.12. Dokončeno studium zprávy o. Ústí n. L. 14.12. Ve 

Slezské plenární zasedání ČAZ (můj krátký příspěvek o KPP). S Korfem sháněn rukopis 

Leporského, byl mi vrácen v r. 1970 z RR Rostl. výroby, abych s autorem projednal zkrácení. 

15.12. Na Gorkého nám. VR ústavu půdoznaleckého: čtyři ZZ, dvě moje oponentury (Zuska, 

Tomášek). Beseda po schůzi. 

16.12. Rychlíkem do Brna. Na katedře půdoznalství v nové budově obhajoba kandidatury 

Hanese z Nitry (moje oponentura). Posezení na katedře půdoznalství, večer rychlíkem 

do Prahy. Konzultace s aspir. Dvořákem. Nynější kandidátská komise „Obecná produkce 

rostlinná“: Předs. Hron, Knop, Jílek, Jurča, Kubista, Kupka. Uvažuje se o V. Svobodovi pro 

funkci tajemníka AF. Předn. II. ř. fyto. 1 zk. DS fyto. Přepis zápisů deníku. 19.12. Dokončen 

posudek okresu Ústí nad Labem. Začato studium knihy Zachara „Erózia pôd“ pro posudek 

/pokračováno další dny/. Silné bolesti v bedrech - cvičil. V lékárně Heparoid, Properistol. 

Zábal nohy. 22.12. Na děkanství 4000 Kčs za výzkumný úkol. Dáno Jurčovi na rektorátě. 

Posudek knihy Zacharovy. Z Literárního fondu dostal stipendium 400 Kčs měsíčně na rok 

1972. 24.12. Dokončen posudek knihy Zacharovy s přípisem. Na Žižkově stromeček, nadílka: 

Jiříček kolo (800 Kčs /cca 7.800 Kč v roce 2017/), Katka hodinky (Mářiny). Cvičení, zápis 

deníku. Dopsán posudek na KPP okresu Ústí nad Labem. 27.12. Poděkování Čes. liter. fondu 

za stipendium. 30.12. V Úřadu předsednictva vlády odevzdána Zacharova kniha s posudkem 

pro státní cenu Kl. Gottwalda. Oslava narozenin Drbala. 31.12. Z MŠ urgence učebnice. 

Silvestrovský večer u televize, celkem ucházející program. Chlebíčky, pití: Whisky, červ. 

bulharské, Cabernet, Žilavka. Konec roku nedobrý - starosti s učebnicí, urgence z MŠ. Těžko 

dokážu napsat. 

 

Resumé 1971: 
Učebnice musí být se Sotákovou. Uvažována skripta. Pavel vedoucí katedry, návrh na mř. 

profesuru Jurčovi. Výběr příspěvků pro 7. půdoznalecké číslo RV. Konference katedry 

agrochemie o močovině. Můj posudek jako redaktora rukopisu „Půdní fond“. KPP 

o. Rychnov n. Kněžnou. Jurča, Nováková, Filip, Klíma obhajoby ZZ. Tomáškův barevný atlas 

půdních typů. Číslo 7 RV komplet. Studium doktorské práce Jurči, posudek dán Pavlovi. 

Komise VR VÚM - ZZ (3 moje oponentury). Ediční komise ČSAV neschválila vydání 

publikace „Půdní fond“. V Lednici SVZLP (Přímětice, Velké Bílovice), debatní úterek - 

Štambera zahradnictví. Vypsání termínů zkoušek, dovolené. Oponent ZZ Veselý, Dobiáš. 

Beseda katedry k mým 73. narozeninám. V Nitře kand. Sojky z PF a Kulicha z kat. chemie 

VŠP. V Č.B. SZZ (10). V ROH vybaven poukaz do lázní. Rychnov nad Kněžnou aktiv 

agronomů ke KPP. Do Litomyšle s materiály pro učebnici. S Adamcem cesta po okrese, 

kontrola KPP. 5.8. – 26.8. Konstantinovy lázně. Obvyklé procedury, ojedinělé vycházky 

(v Konstantinových lázních po šesté v řadě). Na škole rozhovor s Kutinou o učebnici, u 

MUDr. Zavadilové odevzdána zpráva od MUDr. Boudyše a vyjednány injekce (nerealizováno 

– úraz). S Jurčou místo historiografa (18.3. odmítl, v srpnu již nešlo vyjednat). Ukončení 

sympozia „Humus et planta“ - setkání s Fleigem, Konanovou a Christěvou. 80. narozeniny 

Stehlíka. S rektorem k odchodu z činné služby (2450 Kčs). Bratislava - opon. ZZ Komára. 

Kand. Turek (Č.B.). Rada stěž. úkolu VI-4. V kol. ČSAV já o prognóze vývoje půdoznalství do 

r. 1990 - 2000. Ve Smolenici dvoudenní půdoznalecký seminář. Komise pedologie a biologie 

I. odb. ČSAZV. V Karlových Varech seminář o KPP. Plenární zasedání ČSAZV, můj krátký 

projev ke KPP. Na VR PÚ ZZ Zusky a Tomáška. V Brně kandidatura Hanese. Silvestrovský 

večer u televize s rodinou v Praze. Starosti s učebnicí. 

 


